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Boer en buurt  
werken samen in 
energiecoöperatie
In zowat heel Vlaanderen zien we hoe 
inwoners zich verenigen in burgercoö-
peraties die inzetten op de transitie naar 
hernieuwbare energie. Zo’n coöperatie 
is een unieke partner voor land- en 
tuinbouwers. Het zijn niet alleen experts 
in groene-energieproductie, ze maken 
je energietransitie financieel haalbaar 
én de coöperanten, vaak lokale buurtbe-
woners, worden fan van jouw landbouw-
bedrijf. Ongetwijfeld krijg je de kans om 
hen, naast jullie gezamenlijke groene 
energie-renovatie, ook je andere ver-
duurzamingsinspanningen te tonen. Een 
unieke kans om onze Vlaamse land- en 
tuinbouwsector te tonen zoals hij is. 
Bracht dit artikel je op ideeën, dan hel-
pen we je graag bij je zoektocht naar een 
energiecoöperatie van burgers in jouw 
buurt. Of wil je zelf een energiecoöpera-
tie opstarten? Dankzij ECCO, een Inter-
regproject, kunnen we je helpen om jouw 
idee uit te werken en partners te vinden. 
De EU pleit namelijk voor de opstart van 
samenwerkingen waarin burgers betrok-
ken worden bij de lokale productie van 
groene energie. Zo delen ze niet alleen in 
de lasten, maar ook in de lusten.
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ik doe er wel mijn voordeel mee aan-
gezien het net- en distributietarief nu 
lager zijn.” Volgens de berekening die 
Zonnewind uitvoerde, moest Wim 
hiermee 18.000 kilowattuur per jaar 
kunnen besparen. De aanpassingen 
gebeurden in de zomer van 2018. Na 
het eerste jaar zag Wim de voorspelde 
daling van zijn elektriciteitsfactuur 
inderdaad bevestigd. “Ik heb daar ove-
rigens nooit aan getwijfeld”, voegt hij 
toe. “Ik kreeg van Zonnewind een dui-
delijk overzicht met een realistische 
berekening van de verwachte bespa-
ring. Zelf moest ik eigenlijk alleen 
maar een paar uur vrijmaken, van de 
uitvoering moest ik mij niks aantrek-
ken. Ook interessant is dat de leve-
ranciers en installateurs waarmee we 
samenwerkten uit de streek zijn. Dat 
stelt mij ook gerust: mocht er later 
een probleem opduiken, dan kan ik 
gemakkelijk bij hen terecht.”

Ontzorgen
“Wij willen met Zonnewind inderdaad 
ontzorgen”, bevestigt Jef Van de Peer. 
“Misschien 5% van de bevolking ver-
groent enkel en alleen uit overtuiging. 
Met Zonnewind willen we verder 
gaan. Onze projecten moeten rendabel 
zijn. Als je groener kan worden en er 
meteen ook een centje aan verdient, 
wordt het een pak interessanter voor 
veel mensen.”
Wim is hierover zeer tevreden, maar 
hij maakt een kleine kanttekening. 
“Ook als ik met mijn groene investe-
ringen niets zou bespaard hebben, zou 
ik ze toch gedaan hebben. De melkerij 
vraagt inspanningen van mij, als 
melkveehouder. Ik ben natuurlijk blij 

dat ik hen tevreden kan stellen en dat 
ik tegelijk ook een lagere elektriciteits-
factuur krijg.”

Geld van iemand anders
Zonnewind heeft momenteel 250 
vennoten. “Bij de eerste kapitaalronde 
haalden we in drie dagen 250.000 
euro op. Onze 250 vennoten komen 
hoofdzakelijk uit de streek, maar er 
zijn er ook van verder weg”, legt 
Annick uit. “Iedereen kan maximaal 
50 aandelen kopen ter waarde van 100 
euro. Het stemrecht is per hoofd: 
meer aandelen geven je dus niet meer 
stemrecht. Een team van een twintig-
tal vrijwilligers met een heel diverse 
achtergrond zorgt voor het reilen en 
zeilen van de burgercoöperatie. We 
proberen iedereen in te zetten waar 
hij het beste tot zijn recht komt. Om 
de zes weken komen we samen en 
daarnaast zijn er ook gespecialiseerde 
werkgroepen die zich bijvoorbeeld 
bezighouden met zonne-energie, bio-
massa, wind en mobiliteit. Het doet 
deugd om met gelijkgezinden aan het-
zelfde zeel te trekken. Momenteel zijn 
onze realisaties misschien nog 
beperkt, maar we voelen wel dat er 
iets aan het bewegen is. Elke kleine 
realisatie zorgt voor sensibilisering. 
We brengen groene energie onder de 
aandacht.”
“Elk project is maatwerk”, vult Jef aan. 
“Ik ben een techneut en heb interesse 
in nieuwe innovatieve technieken. 
Daar leer ik graag over bij. Die kennis 
kunnen we gebruiken bij onze initia-
tieven. Die zijn overigens heel divers. 
We deden al enkele projecten bij sport-
accommodatie, een magazijn, een win-
kel … Wij willen onze klant goed soig-
neren. We gaan mee prijzen bedingen 
met de leverancier om tot het beste 
resultaat te komen. Je mag niet verge-
ten dat wij ondernemen met geld van 
iemand anders. Met het kapitaal van 
deze geëngageerde burgers moet je 
extra voorzichtig omspringen.”  n

Annick De Smet:

“We zijn geen geiten-
wollen sokken. We zijn 
realistisch groen.”
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